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Protokoll 2/2023 

fört vid Spånga-Tensta stadsdelsnämnds sammanträde 
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Förvaltningshuset - Tenstadalen, Elinsborgsbacken 3 
 

Ledamöter Rashid Mohammed (V) Ordförande 
Annika Friberg (M) Vice ordförande 
Anna Jonazon (S) 
Azad Hassan (S) 
Mecide Gulenay (S) 
Celal Altun (S) 
Lotta Högström (M) 
Ghazal Saberian (SD) 
Åsa Nilsson Söderström (L) 
Kim Ekblom (C) 
My Järphed (V) ersätter Ifrah Ibrahim Osob (V) 
Isatou Jones (V) 
Abdallah Mahammad (MP) ersätter Mansur Jama (MP) 
Ira Kolehmainen (M) ersätter Ingebrikt Sjövik (M) 
Niklas Dahsltrand (M) 
Pär Gustavsson (SD) 
Patrick Amofah (C) 
 
 

Övriga närvarande Victoria Callenmark Stadsdelsdirektör 
Isse Abdi-Nur Avdelningschef 
Jonas Eliasson Avdelningschef 
Sara Hallström Avdelningschef §§1-16 
Helén Litzell Avdelningschef §§1-16 
Jessika Von Malmborg Avdelningschef §§1-16 
Anna Birgersson Nämndsekreterare 
 

Justerare Rashid Mohammed , Annika Friberg 
 

Datum för justering 2023-01-30 
 

Paragraf §§1-17 
 

Sekreterare Anna Birgersson 
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§ 1 
Godkännande av dagordning samt val av justerare och 
dag för justering  

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutade att utse Rashid Mohammed (V) och 
Annika Friberg (M) att justera dagens protokoll. Stadsdelsnämnden 
beslutade vidare att protokollet ska justeras den 30 januari 2023. 
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§ 2 
Ändring av presidierna i stadsdelsnämnderna och 
revidering av Stockholms stads regler om arvoden m.m. 
för kommunala förtroendeuppdrag  
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
ST 2022/756 
 

Beslut  
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen och överlämnar det 
till kommunstyrelsen. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar 
justering. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat remissen ”Ändring av presidierna i 
stadsdelsnämnderna och revidering av Stockholms stads regler om 
arvoden m.m. för kommunala förtroendeuppdrag” till Spånga-
Tensta stadsdelsnämnd samt övriga stadsdelsnämnder för yttrande 
senast den 26 januari 2023. 
 
I finansborgarrådets förslag till budget för år 2023 föreslås att 
stadsdelsnämndernas presidium från den 1 mars 2023 ska utökas 
och bestå av en ordförande, en första vice ordförande och en andra 
vice ordförande, i stället för nuvarande sammansättning med en 
ordförande och en vice ordförande. 
 
Det innebär att ändringar behöver göras i Stockholms stads regler 
om arvoden m.m. för kommunala förtroendeuppdrag och i 
reglementet med allmänna bestämmelser för Stockholms stads 
nämnder. Arvodering till förste och andre vice ordförande föreslås 
utgå med samma arvodesbelopp som idag utgår till vice ordförande. 
 
Stadsledningskontoret föreslår därtill en ändring av årsarvodena för 
ordförande och vice ordförande i stadsdelsnämndernas sociala 
delegationer. Förslaget är att årsarvode ska utgå även om den 
förtroendevalda har uppdrag i stadsdelsnämndens presidium. Det är 
en förändring mot dagens bestämmelse som innebär att årsarvode 
inte utgår om den förtroendevalda ingår i stadsdelsnämndens 
presidium. 
 
Förvaltningen har inga invändningar mot förslaget och föreslår att 
stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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Förslag till beslut  
Rashid Mohammed m.fl (V), Anna Jonazon m.fl. (S) Abdallah 
Mahammad (MP) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 
förvaltningens förslag. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Annika Friberg m.fl. (M), Kim Ekblom (C) och Ghazal Saberian 
(SD) anslöt sig till Åsa Nilsson Söderström (L) förslag. 
  
Beslutsgång  
Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat att anta S+V+ MP:s förslag. 
  
Omröstning begärdes. 
  
Följande voteringsordning fastställdes. 
  
Den som biträder bifall till S+V+MP:s förslag röstar ja. Den som 
biträder bifall till L+M+C+SD:s förslag röstar nej. 
  
Följande ja-röster avgavs: Rashid Mohammed (V), Anna Jonazon 
(S), Azad Hassan (S), Mecide Gulenay (S), Celal Altun (S), My 
Järphed och Abdalla Mahammad (MP). 
  
  
Följande nej-röster avgavs: Annika Friberg (M), Ira Kolehmainen 
(M), Lotta Högström (M), Ghazal Saberian (SD), Åsa Nilsson 
Söderström (L) och Kim Ekblom (C). 
  
S+V+MPs förslag till beslut hade därmed bifallits med 7 röster 
mot 6. 
  
Reservation  
Reservation anmäldes av Annika Friberg (M), Ira Kolehmainen 
(M), Lotta Högström (M), Ghazal Saberian (SD), Åsa Nilsson 
Söderström (L) och Kim Ekblom (C) till förmån för eget förslag: 
  
"Förslag till beslut 

1. Att presidiets nuvarande utformning med en ordförande och 
en vice ordförande ska kvarstå. 

2. Att därutöver överlämna nedanstående synpunkter som 
stadsdelsnämndens svar på remissen 

  
Remissen utgår ifrån ett uppdrag som vänsterstyret lagt fram i 
stadens budget för 2023. Det råder dock stora oklarheter kring vad 
syftet är med att utöka stadsdelsnämndernas presidier med en andre 
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vice ordförande. Om detta står inget att läsa sig till i vare sig 
budgetförslaget eller i bilagorna till remissen. 
  
Det är också förvånande att vänsterstyret inte har förankrat den 
föreslagna utökningen med oppositionen. I frågor av denna karaktär 
brukar det historiskt sett vara kutym att förankra brett. Då syftet inte 
anges kan man bara spekulera i att det är för att ge extra arvodering 
till politiska företrädare i vänsterstyret i syfte att hålla samman en 
annars splittrad majoritet. Det för oss in på den ekonomiska 
aspekten av förslaget i remissen. 
  
Arvode till andre vice ordförande föreslås utgå med motsvarande 
belopp som till förste vice ordförande. Det innebär att det, för 
stadsdelsnämnderna sammantaget, skulle uppgå till drygt en miljon 
kronor per år, inklusive skatter och avgifter skulle det dock handla 
om mer än så. Därmed är det än mer relevant, inte minst för 
stockholmarna, att få reda på vad syftet egentligen är. 
  
Det behöver självklart framgå tydligt på vilket sätt stockholmarna 
skulle gagnas av ett utökat nämndpresidium, exempelvis på vilket 
sätt kvaliteten i nämndens verksamheter skulle öka. Men om detta 
står alltså inget alls i vare sig budget 2023 eller i remissen, något 
man med rätta kan kalla för ett demokratiproblem". 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2022/756-2 (Godkänd - R 1) Ändring av presidierna i 
stadsdelsnämnderna och revidering av Stockholms stads 
regler om arvoden m.m. för kommunala förtroendeuppdrag 

 ST 2022/756-1.2 Bilaga - Stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande 

 ST 2022/756-1.1 Bilaga - Reglemente med allmänna 
bestämmelser för stadens nämnder 
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§ 3 
Sammanläggning av Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd samt Östermalm och Norrmalm 
stadsdelsnämnd  
Yttrande till kommunstyrelsen 
ST 2022/785 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen och överlämnar det till 
kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I finansborgarrådets förslag till budget för 2023 med inriktning 
2024-2025 föreslogs att Rinkeby-Kista och Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnder läggs samman till en stadsdelsnämnd, Järva 
stadsdelsnämnd samt att Östermalms och Norrmalms 
stadsdelsnämnder läggs samman till en stadsdelsnämnd, Norra 
innerstadens stadsdelsnämnd. De nya nämnderna föreslås överta 
ansvaret av de nuvarande stadsdelsnämndernas verksamheter den 1 
juli 2023. Förvaltningen är positiv till förslaget då det skapar en 
gemensam styrning och administration samt ger ekonomisk 
stabilitet och möjliggör stordriftsfördelar. Sammanläggningarna 
stärker välfärdsverksamheterna och ger en mer likvärdig service. 
Med sammanläggningar kan kontinuitet och kontakten med brukare 
och klienter förbättras och den nya geografiska indelningen stärker 
rollen som samverkanspartners. Förvaltningen framhålla vikten av 
att särskilt fokus läggs på att tillgodose invånarnas tillgång till 
samhällsservice i sitt närområde. Sammanläggning av 
stadsdelsnämnderna Rinkeby-Kista och Spånga-Tensta kommer 
sannolikt öka resandet varför goda transportmöjligheter med 
kollektivtrafik behöver beaktas. En översyn av lokaler för arkiv 
behöver göras när nuvarande arkiv avslutas. Förvaltningen vill 
därför lyfta vikten av god lokalplanering. Slutligen kan 
sammanläggningen leda till en ökad ärendemängd till nämnd. 
Förslagsvis tar projektorganisationen hänsyn till denna risk inom 
delprojekt juridik/arkiv. 
 
  
Förslag till beslut  
Rashid Mohammed m.fl (V), Anna Jonazon m.fl. (S) Abdallah 
Mahammad (MP) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 
förvaltningens förslag. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Kim Ekblom (C) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog 
att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång  
Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra och 
nämnden hade beslutat att anta S+V+ MP:s förslag. 
  
  
Tilläggsyrkande 
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett tilläggsyrkande i punkt 3, 
4 i sitt förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 
bakom det. 
  
Kim Ekblom (C) lade fram ett tilläggsyrkande i punkt 2 i sitt förslag 
till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Ghazal Saberian (SD) ansluter sig till Åsa Nilsson Söderström (L) 
tilläggsyrkande i punkt 3, 4 och Kim Ekblom (C) tilläggsyrkande 
punkt 2. 
  
Beslutsgång  
Rashid Mohammed (V) ställde tilläggsyrkandena mot 
förvaltningens förslag och fann att nämnden hade beslutat att anta 
S+V+ MP:s förslag. 
  
Omröstning begärdes. 
  
Följande voteringsordning fastställdes. 
  
Den som biträder bifall till S+V+MP:s förslag röstar ja. Den som 
biträder bifall till L+C+SD:s förslag röstar nej. 
  
  
Följande ja-röster avgavs: Rashid Mohammed (V), Anna Jonazon 
(S), Azad Hassan (S), Mecide Gulenay (S), Celal Altun (S), My 
Järphed och Abdalla Mahammad (MP). 
  
  
Följande nej-röster avgavs: Annika Friberg (M), Ira Kolehmainen 
(M), Lotta Högström (M), Ghazal Saberian (SD), Åsa Nilsson 
Söderström (L) och Kim Ekblom (C). 
  
S+V+MP:s förslag till beslut hade därmed bifallits med 7 röster 
mot 6. 
  
Reservation 1 
Reservation anmäldes av Åsa Nilsson Söderström till förmån för 
eget förslag: 

Sida 7 (44)



 
 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2023 
 

2023-01-25 

  
"Förslag till beslut 

1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att därutöver överlämna nedanstående synpunkter som 

stadsdelsnämndens svar på remissen 
3. Om förvaltningens förslag till beslut går igenom yrkar vi att 

stadsdelsnämnden förordar att namnet på den nya stadsdelen 
ska vara Spånga-Järva, inte Järva. 

4. Om förvaltningens förslag till beslut går igenom yrkar vi att 
stadsdelsnämnden uppmanar projektgruppen att överväga 
möjligheten att tillsätta två specialiserade sociala 
delegationer i nämnden. 

  
Vi säger nej till den föreslagna sammanslagningen av 
stadsdelsnämnderna eftersom den riskerar att leda till en försvagad 
lokaldemokrati och ett försämrat trygghetsarbete. 
  
Service, myndigheter och lokalpolitiker behöver finnas nära och 
tillgängliga för stadens invånare. Att genomföra den planerade 
sammanläggningen av stadsdelsnämnder riskerar att istället öka 
avståndet till både medborgarservice och lokalpolitiker. 
  
Det resonemang som nu förs från den rödgröna majoriteten att 
sammanläggningen av stadsdelsnämnderna skulle öka närheten till 
medborgarna saknar helt logik. Visst kan det ibland finnas skäl till 
att små och specialiserade verksamheter behöver samordnas mellan 
flera stadsdelar. Men att medborgarnas inflytande och kontakt med 
lokalpolitiken skulle stärkas genom att det blir längre till 
stadsdelsnämndens politiker faller på sin egen orimlighet. 
  
Situationen förvärras av den bristande kollektivtrafik-situationen 
inom det nya stadsdelsområdet. Buss 179 binder förvisso ihop 
stadsdelen, men den är ofta fullsatt och stoppas emellanåt på grund 
av stök.  Vi vill också framhålla att för äldre och personer med 
funktionsnedsättning samt deras anhöriga och företrädare är det av 
särskild vikt att eventuella nya lokaler och huvudkontor blir 
tillgänglighetsanpassade och görs tillgängliga både med 
kollektivtrafik och biltransport samt att handikapparkeringar 
säkerställs i nära anslutning till lokalerna. 
  
Journalisten och författaren Diamant Salihu framhåller i sin bok 
”Tills alla dör” just sammanläggningen av Rinkeby-Kista som en 
viktig komponent till att gängkriget tog fart i vår del av staden. 
Detta då politikens och socialsekreterarnas kännedom om utsatta 
ungdomar och familjer försvann, kontakten med närområdet 
försvagades och stadsdelsförvaltningen placerades i Kista 
industriområde. Detta misstag riskerar nu att upprepas. 
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Liberalerna har varit skeptiska till flera av de tidigare 
sammanläggningarna de senaste åren och våra farhågor har ofta 
visat sig berättigade. Socialtjänsten har vid sammanläggningar 
tappat strategisk personal och oklarheter kring chefskap och rutiner 
har skapat en dålig arbetsmiljö och inåtvänt arbete. Vi ser en 
överhängande risk för att socialtjänsten i vårt område nu blir 
inåtvänd under flera år och risk för personal- och energitapp i en tid 
då socialtjänsten behöver vara mycket aktiv och uppsökande, i 
synnerhet mot bakgrund av den senaste tidens allvarliga händelser. 
  
Vi kan vidare redan nu konstatera att det finns en oro bland 
socialtjänstens medarbetare då det hittills inte kommit ut tillräcklig 
informationen, trots att förslaget lanserades i början av november. 
Att genomföra så genomgripande organisatoriska förändringar på 
mindre än ett år, utan att tillräcklig information ges till berörda 
medarbetare, kan leda till en kraftigt försvagad socialtjänst i en tid 
då lokal person- och områdeskunskap verkligen behövs. Det är 
oerhört viktigt att staden tar till vara de erfarenheter som gjorts vid 
tidigare sammanläggningar för att undvika samma problem som 
tidigare. 
  
Vi vill också lyfta vikten av ekonomiskt ansvar vid 
sammanslagningen. Spånga-Tensta har nyligen investerat stora 
summor i ett nytt förvaltningshus. Det har ändamålsenliga lokaler 
för socialtjänsten i nära anslutning till Tensta Centrum. Det är 
viktigt att socialtjänsten och förvaltningen kan vara kvar i dessa 
lokaler, nära medborgarna. 
  
----------------------------- 
  
Om beslutet går oss emot, kommer vi Liberaler ändå att bidra 
konstruktivt till att sammanläggningarna blir genomförda på ett för 
medborgare och medarbetare så bra sätt som möjligt. Men vi 
kommer också mycket noga att följa upp hur den rödgröna 
majoriteten tar sitt ansvar. Vi ser tyvärr redan tecken på att misstag 
som tidigare begåtts håller på att upprepas igen, bl. a. vad gäller 
oklarheter i informationen ut till medarbetarna. 
  
Vid en eventuell sammanslagning vill vi också poängtera vikten av 
att alla medborgare känner sig representerade i stadsdelsnamnet. 
Spånga är inte en del av Järva och vi föreslår därför att stadsdelens 
nya namn blir Spånga-Järva. 
  
Slutligen vill vi också lyfta vår farhåga om att antalet ärenden till 
den sociala delegationen i en sammanslagen nämnd skulle bli 
mycket stor. Vi vill därför uppmana projektgruppen att överväga 
möjligheten att tillsätta två specialiserade sociala delegationer i 
nämnden, där varje delegation har ansvar för vissa enheter inom 
socialtjänsten". 
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Reservation 2 
Reservation anmäldes av Kim Ekblom till förmån för eget förslag: 
  
"Förslag till beslut 

1. Att avslå förvaltningens förslag till svar på remissen 
2. Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att tillsammans med 

kommunstyrelsen genomföra en risk- och konsekvensanalys 
av en sammanläggning av Rinkeby-Kista och Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd, samt genomföra dialog med områdets 
invånare kring förslaget om en sammanläggning 

3. Att därutöver anföra följande 
  

Kommunstyrelsen har remitterat ärendet Sammanläggning av 
Spånga-Tensta och Rinkeby Kista stadsdelsnämnd. 
  
Centerpartiet är emot en förhastad och outredd sammanslagning av 
stadsdelarna Rinkeby Kista och Spånga-Tensta. Det saknas risk- 
och konsekvensanalyser och ingen förankring med invånaren som 
bor i området har gjorts. Vi i Centerpartiet är i grunden för 
decentralisering, inte centralisering. I både Rinkeby-Kista och 
Spånga-Tensta ligger flera indikatorer efter jämfört med andra delar 
av Stockholm. Men på flera punkter går utvecklingen åt rätt håll, 
delvis tack vare satsningar och prioriteringar under föregående 
mandatperiod. 
  
Det behövs mer långsiktiga och konkreta satsningar för att fortsätta 
denna utveckling. Centerpartiet har exempelvis föreslagit en 
satsning på 10 miljarder till ytterstaden över en mandatperiod, 
kombinerat med uthålligt arbete som utgår ifrån Järvabornas 
faktiska behov och önskemål. Vi anser att dessa 
stadsdelsförvaltningar behöver arbetsro snarare än att skapa 
administration för samordning och ökat behov av styrning från 
kommunstyrelsen. Det finns flera farhågor om detta förslags 
konsekvenser och följande är några av dem: 
  
Centerpartiet vill lyfta här: 

 avstånd mellan förvaltningen och invånarna kommer att bli 
längre 

 många kommer behöva resa längre för samhällsservice 
 resande inom området kommer att öka och detta kommer att 

påverka redan överbelastad kollektivtrafik särskilt buss 179. 
Detta innebär att goda transportmöjligheter med 
kollektivtrafik behöver ses över, exempelvis en tvärbana 
mellan Kista och Vällingby via Rinkeby, som Centerpartiet 
föreslagit 

 sammanläggningen kan också leda till en ökad ärendemängd 
till nämnd och riskerar minska den lokala politikens 
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förankring 
  

Invånarna som bor i området har sedan tidigare upplevt en mer 
distanserad samhällsservice i och med att Arbetsförmedlingen, 
postservice samt olika bankkontor och även stadsdelsförvaltningen 
har stängt kontor i områden så som Rinkeby, där möjligheten till 
fysiska möten med myndigheter är som viktigast". 
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2022/785-2 (Godkänd - R 1) Kopia av Sammanläggning 
av Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd samt 
Östermalm och Norrmalm stadsdelsnämnd 

 ST 2022/785-1.2 Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande 
 ST 2022/785-1.1 Bilaga - Karta. Revidering av 

stadsdelsnämndernas geografiska gränser 
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§ 4 
Verksamhetsplan och budget 2023  
ST 2023/13 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att 

1. Verksamhetsplan 2023 för Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 
godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen och stadens 
revisorer. 

2. Ansökan om medel för kompetensutvecklingsinsatser 
avseende språkutveckling inom äldreomsorgen om 721 160 
kr se bilaga 06. 

3. Ansökan om medel för kompetensutvecklingsinsatser 
avseende psykisk ohälsa beställarenhet funktionsnedsättning 
och psykisk ohälsa om 300 000 kr se bilaga 07. 

4. Ansökan om medel för kompetensutvecklingsinsatser 
avseende utbildning i Ett självständigt liv inom boendestöd, 
socialpsykiatri om 84 000 kr se bilaga 08. 

5. Peng till nämndens förskoleenheter i egen regi fastställs till 
82 procent av kommunfullmäktiges schablon. 

6. System för intern kontroll och internkontrollplan 
2023 godkänns, se bilaga 09 och 10. 

7. Handlingsplan för våldsbejakande extremism godkänns, se 
bilaga 11. 

 
  
Förslag till beslut  
Rashid Mohammed m.fl (V), Anna Jonazon m.fl. (S) Abdallah 
Mahammad (MP) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 
förvaltningens förslag. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Kim Ekblom (C) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog 
att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Ghazal Saberian (SD) meddelar att de inte deltar i beslutet. 
  
Beslutsgång  
Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat att anta S+V+ MP:s förslag. 
  
Reservation 1 
Reservation anmäldes av Åsa Nilsson Söderström till förmån för 
eget förslag: 

Sida 12 (44)



 
 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2023 
 

2023-01-25 

  
"Förslag till beslut 

1. Att avslå stadsdelsförvaltningens förslag till beslut. 
2. Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att återkomma med 

förslag till verksamhetsplan i enlighet med vad som nedan 
anförs. 

3. Att anföra följande: 
  
Liberalismens viktigaste värdering är frihet. Det handlar om allas 
rätt att självständigt - eller i gemenskap med familj, vänner, 
arbetskamrater eller andra – forma sina liv efter egna önskemål och 
värderingar. Enligt socialliberalismen, som är den liberala riktning 
som Liberalerna företräder, har den offentliga sektorn – stat, region, 
kommun – en viktig roll att spela för att öka friheten. I Stockholm 
vill vi liberaler i politisk praktik bidra till det. 
  
Oavsett om ens förfäder bott i Stockholm sedan generationer 
tillbaka eller om man kom hit alldeles nyligen bidrar man till att 
Stockholm blir en rik stad. I möten mellan människor och 
kulturyttringar från hela världen utvecklas den stockholmska och 
svenska kulturen. 
  
I det liberala samhället ska alla, oberoende av funktionsförmåga och 
boendeområde, men också oavsett könsidentitet, ålder, etnicitet, 
religiös tro eller kulturell bakgrund, ges förutsättningar att leva ett 
gott liv. 
  
Stadsdelsnämnderna spelar en viktig roll i den lokala demokratin 
och principen om att stadens myndighetsutövning ska komma så 
nära medborgarna som möjligt. Stadsdelsnämnderna har ansvar för 
merparten av stadens välfärdsverksamhet och har ett stort inflytande 
på många invånares livskvalitet och livsmöjligheter. Utifrån en bred 
kompetens ska stadsdelsnämnderna erbjuda en hållbar 
samhällsservice av hög kvalitet. 
  
För att bevara stadsdelsnämndernas roll som länk mellan 
medborgarna och staden liksom en grund för det lokala inflytandet i 
Stockholms stad ska inga stadsdelssammanslagningar genomföras. 
Stadsdelarna Rinkeby-Kista, Spånga-Tensta, Norrmalm och 
Östermalm kvarstår i sin nuvarande form i Liberalernas budget. 
Stockholms stad är Sveriges största stad och stadsdelsnämndernas 
invånarantal är i nivå med landets största kommuner. Det lokala 
inflytandet via stadsdelsnämnderna är avhängigt en lokal koppling 
och rimlig storlek, och det är viktigt att bevara den strukturen. 
  
Vi befarar framför allt att sammanslagningarna kommer att medföra 
att socialtjänsten under flera år framöver kommer att bli mer 
fokuserad på sin inre organisation, än att jobba utåtriktat och 
framför allt med tidiga insatser för unga i riskzon för kriminalitet. 
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Tidigare sammanslagningar visar att det är just socialsekreterarna 
som drabbats när förvaltningar slås ihop och då sagt upp sig. I och 
med att sammanslagningarna nu ser ut att bli av kommer 
Liberalerna att följa upp mycket noga hur den rödgröna majoriteten 
klarar av att skademinimera. 
  
Stadsdelsnämnderna ska vara en lokal länk samt ansvara för dialog 
mellan medborgare, stadens förvaltningsorganisation och 
förtroendevalda. Stadsdelsnämnderna ska arbeta för att säkerställa 
likställigheten över staden i den service som erbjuds stockholmarna 
inom förskola, äldreomsorg, sociala verksamheter samt lokala 
kultur- och fritidsverksamheter. 
  
Stadsdelsnämnderna har en central roll i stadens trygghetsskapande 
arbete. Arbetet innefattar såväl sociala förebyggande insatser som 
fysiska åtgärder i närmiljön. Stadsdelsnämndernas sociala insatser 
är avgörande för att ge alla barn en god barndom och en lyckad 
skolgång. En nära samverkan med lokalpolis, brandförsvar, det 
lokala näringslivet, fastighetsägare, föräldrar och föreningar är en 
förutsättning för trygghetsarbetet. Stadsdelsnämnderna ska 
prioritera arbetet med att nå målet om att inte ha något särskilt utsatt 
eller utsatt område inom Stockholms stad, samt delta i arbetet för att 
motverka det dödliga våldet i kriminella miljöer. 
  
Många områden i Stockholm saknas tillgång till lokaler för 
förenings- och kulturlivet. Därför ska majoriteten av stadens skolor 
iordningsställas för uthyrning. Lämpliga matsalar eller aulor kan 
efter skoltid bli en resurs för det lokala föreningslivet, tex för 
styrelsemöten, årsmöten, studiecirklar, dans, drama, musik, 
bokcirklar. Detta ska ske utan att det belastar skolornas budget eller 
arbetstid, och kunna bokas via stadens bokningssystem. 
  
Förskolan lägger grunden för hela livet 
Förskolan lägger grunden för livet. Att få tillgång till språk, socialt 
samspel och utvecklande lek ger en god grund för hela skolgången. 
Förskolorna i Stockholm ska ge alla barn en god omsorg och start i 
livet. Föräldrar ska känna sig trygga med att förskolan erbjuder en 
pedagogisk verksamhet av hög kvalitet där varje barn får möjlighet 
att utvecklas. 
  
Förskolan fyller en särskilt viktig roll för de barn som inte har med 
sig svenska språket hemifrån. Barn som har gått i förskolan har en 
snabbare språkutveckling än barn som varit hemma de första 
levnadsåren och klarar senare också grundskolan bättre. Av det 
skälet ska alla barn ges möjlighet och uppmuntras att gå i förskolan. 
  
Ett gott ordförråd är en avgörande faktor, inte bara för en lyckad 
skolgång, utan också för att kunna ta del av andras känslor och 
uttrycka sina egna, liksom för ett livslångt lärande. Därför ska 
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förskolorna fokusera på barnens språkutveckling. Barn i behov av 
särskilt stöd ska upptäckas tidigt och få de stödinsatser som behövs. 
Övergången till skolan ska utvecklas med fokus på barnens 
språkutveckling och behov av särskilt stöd för att säkerställa att de 
får en så god skolstart som möjligt. 
  
För oss liberaler är det självklart att barns uppväxtvillkor och 
möjligheter inte ska begränsas av könsroller. Det handlar om att öka 
möjligheterna istället för att begränsa dem, att skapa mångfald för 
alla barn oavsett kön. Ett aktivt jämställdhetsarbete ska därför 
genomföras på alla förskolor. 
  
Förskolan har en viktig funktion i det förebyggande arbetet, bland 
annat genom att uppmärksamma barn som riskerar att fara illa. 
Samarbetet mellan förskola och socialtjänst ska fortsätta att stärkas. 
Insatser för att stärka barns uppväxtvillkor och stödja familjer bör 
komma redan i förskoleåldern, inte senare när en stor del av 
barndomen redan passerat. Förskolans rutiner för och kontakt med 
socialtjänsten bör därför utvecklas. 
  
Arbetet kring att motverka negativa maskulinitetsnormer, arbeta 
mot våld, och utveckla förmågan att förmedla sina egna känslor och 
ta hänsyn till andras måste börja redan i förskolan. Den nya 
förskolenämnden behöver ges i uppdrag att leda arbetet med att 
utveckla pedagogiken kring samtycke, maskulinitetsnormer och 
känslouttryck i förskolan, och stadsdelsnämndernas förskolor ges 
uppdraget att implementera det.  
  
Rörelseglädje och ett aktivt liv lägger grunden för den livslånga 
hälsan. Förskolorna ska fortsätta arbeta med att öka barnens 
utevistelse och rörelse i förskolan. 
  
Förskolans verksamhet är grunden för ett stort ordförråd, vidgade 
vyer och en bra skolstart för stadens barn. Det är en av stadens 
viktigaste verksamheter och en avgörande uppgift att bibehålla och 
öka kvalitén i stadens förskolor. 
  
Barn, kultur och fritid 
I Liberalernas Stockholm har alla barn och unga rätt till en trygg 
och stimulerande uppväxt under goda levnadsvillkor. I stadsdelarna 
bedrivs angelägen och viktig verksamhet i både kommunal och 
fristående regi, för att ge alla unga i Stockholm tillgång till ett brett 
och kvalitativt utbud av fritidsaktiviteter. Detta ska värnas och 
utvecklas. 
  
Det är angeläget att man i planeringen av verksamheter för barn och 
ungdomar tar särskild hänsyn till behoven hos barn och ungdomar 
med funktionsnedsättning. Aktiviteter ska utformas inkluderande 
för alla och vara fysiskt tillgängliga för barn och unga med 
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funktionsnedsättning. Det ska finnas trygga arenor och 
verksamheter för flickor och specifika målgrupper så som 
nyanlända och hbtqi+ personer. Det ska finnas verksamhet och 
mötesplatser för unga hbtqi+-personer i hela staden, som även är 
tillgängliga för unga hbtqi+-personer med funktionsnedsättning. 
Stadens parklekar är en viktig del av många barns fritid. Stockholm 
ska i stadsplaneringen öppna upp för fler parklekar som ska vara 
tillgängliga för stadens öppna förskolor, samt erbjuda pedagogiska 
och lekfulla miljöer. 
  
Stadsdelsnämnderna ska tillgängliggöra öppna mötesplatser och 
fritidsverksamheter anpassade efter befolkningssammansättningen 
och dagens ungas behov och levnadsmönster, till exempel för att 
möta behoven hos nya yngre målgrupper. Det är prioriterat att nå de 
grupper som idag inte nås av annan fritidsverksamhet och erbjuda 
meningsfull fritid i både egen regi och i samarbete med 
civilsamhället.  
  
Den öppna fritidsverksamheten ska ha ett nära samarbete med andra 
aktörer som arbetar förebyggande, så som exempelvis 
socialtjänsten, civilsamhället och fältassistenter. Kunskap om 
socialtjänstens uppdrag ska stärkas inom fritidsverksamheterna för 
att tidigt identifiera barn och unga i riskzon eller som misstänks fara 
illa. 
  
Äldreomsorg 
I Liberalernas Stockholm är vi individer hela livet. Även när vi 
behöver stöd och hjälp från andra har vi rätt till respekt för våra 
behov, våra livsval och våra intressen. Kvalitet, valfrihet och 
mångfald är en självklarhet. 
  
Stockholm ska ha en tillgänglig äldreomsorg med hög kvalitet som 
präglas av respekt för den enskildes behov och önskemål. 
Äldreomsorgen ska ha den äldres individuella behov och önskemål i 
fokus samt präglas av kontinuitet och hög kvalitet i alla insatser. 
Äldreomsorgen ska främja en hög livskvalitet för den enskilde, 
oavsett hälsotillstånd och ålder. Alla äldre ska få en god, nära och 
samordnad vård som stärker hälsan och individuella behov och 
förutsättningar ska beaktas. Majoritetens låga uppräkning till 
hemtjänsten riskerar att försämra kvaliteten och omsorgen. Fler 
fasta anställningar, ökad kontinuitet och större möjligheter till 
kompetensutveckling krävs. Den medicinska kompetensen måste 
öka. 
  
Stadsdelsnämnderna ska säkerställa att det finns en mångfald av 
boendeformer och att de äldre som behöver komma till ett 
äldreboende får göra det i tid. 
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De anhörigas situation måste särskilt uppmärksammas och 
ambitionerna höjas i enlighet med det program för anhörigstöd 
inom socialtjänst och äldreomsorg som infördes under Liberalernas 
tid vid makten. 
  
Ofrivillig ensamhet är ett stort hälsoproblem i vårt samhälle, något 
som blivit än mer tydligt i och med pandemin. Många äldre har levt 
i långvarig isolering. Genom samverkan med civilsamhället ska 
staden arbeta för att bryta social isolering och ge möjlighet för 
människor att träffas. Det ska finnas träffpunkter och möteslokaler 
som är öppna även på somrar och storhelger. Vidare ska 
hälsofrämjande, förebyggande och rehabiliterande insatser fortsätta 
prioriteras och utvecklas. Alla äldre på vård- och omsorgsboenden 
ska erbjudas dagliga sociala aktiviteter och utevistelser. Den 
enskilde ska ha stora möjligheter till påverkan och inflytande kring 
sin vardag. Äldreomsorgen ska utgå från ett jämställdhetsperspektiv 
och uppmärksamma äldre som utsätts för våld i nära relationer. 
  
Äldrenämnden ska i samarbete med stadsdelsnämnderna 
kontinuerligt se över hur måltider och måltidsmiljö kan förbättras. 
Maten ska vara god och näringsrik och måltidsupplevelsen lustfylld. 
Den enskilde ska ha möjlighet att påverka vad som serveras. Det 
ska fortsatt vara möjligt att få hjälp med matlagning i hemmet i 
stället för matlådor. För att måltiden ska få ett socialt innehåll ska 
fler äldre kunna få äta i sällskap med andra, exempelvis på en social 
träffpunkt, i samarbete med föreningslivet eller som en 
biståndsbedömd insats. I detta arbete är matlyftet en viktig insats. 
  
Strategisk kompetensförsörjning är prioriterat inom äldreomsorgen. 
Det är angeläget att staden arbetar systematiskt med såväl 
kompetensutveckling av befintliga medarbetare och rekrytering av 
nya medarbetare för att möta kommande behov av en mer 
kvalificerad vård och omsorg. För att kunna möta och hjälpa dem 
som behöver stöd från stadens äldreomsorg måste chefer och 
medarbetare fortsätta utveckla sina kunskaper samt ges en bra och 
hållbar arbetsmiljö och goda förutsättningar att utföra sitt arbete. 
  
Stöd och service 
Alla stockholmare oavsett funktionsförmåga ska tillförsäkras 
integritet, självbestämmande och möjlighet att kunna delta på lika 
villkor i samhällets gemenskap. Så långt som möjligt ska var och 
en, utifrån sina förutsättningar och önskemål, kunna leva ett 
självständigt liv och ha en sysselsättning, ett arbete att gå till eller 
studera. 
  
Stockholm ska vara en levande och socialt hållbar stad, där alla är 
delaktiga i sam-hällsutvecklingen utifrån sina egna förutsättningar. 
Funktionsnedsättning ska aldrig vara ett hinder för att någon ska 
kunna utvecklas och leva det liv som den önskar. Staden och 
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välfärden ska byggas utifrån tillgänglighet och delaktighet från 
början. Hinder för en tillgänglig stad ska avlägsnas. Det är djupt 
problematiskt att majoriteten i sin budget tillför så begränsade 
medel till stöd och service för personer med funktionsnedsättning. I 
vår budget dubblerar vi schablonen för stöd och service till personer 
med funktionsnedsättning och mångdubblar schablonen till 
socialpsykiatrin. 
  
Personer med funktionsnedsättning ska kunna delta fullt ut i 
samhället på lika villkor som övriga stockholmare. Utgångspunkten 
ska vara att funktionshinder inte är en egenskap hos individen utan 
uppstår i relation till den omgivande miljön. Insatserna ska ge stöd 
vid funktionsnedsättning och kompensera brister i samhällets 
tillgänglighet och andra hinder för delaktighet, självständighet och 
självbestämmande. Detta kräver personal med hög kompetens som 
kan ge ett gott bemötande och omsorg med god kvalitet. Därför är 
det viktigt att stadsdelsnämnden fortsätter certifiera personalen i det 
pedagogiska ramverket och fortsätter arbeta utifrån färdplanen för 
en enhetlig yrkestitulatur. 
  
Samtliga insatser ska anpassas till den enskildes individuella behov 
och utformas så att de är tillgängliga för de personer som behöver 
dem och stärker deras förmåga att leva ett självständigt liv. All 
information och kommunikation under handläggningen och 
genomförandet av stöd och insatser ska vara tillgänglig och 
individuellt anpassad. 
  
Jämställdhets- och barnrättsperspektivet ska beaktas och anhöriga 
ska få det stöd de behöver. Ledsagning och personlig assistans ska 
vara flexibla insatser så att alla kan delta i samhällslivet på lika 
villkor. Biståndsbedömningen ska vara rättssäker och likställig och 
den enskilde ska ha möjlighet att påverka de insatser som ges.  
  
  
Individ- och familjeomsorg 
I Liberalernas Stockholm kan alla stockholmare utvecklas utifrån 
sina förutsättningar och drömmar. Den som behöver hjälp under en 
period ska få det stöd man behöver för att sedan kunna leva ett 
självständigt liv, utan myndigheters inblandning. Socialtjänsten ska 
uppmärksamma alla barn och vuxna som kan behöva stöd och så 
tidigt som möjligt erbjuda en modern och rättssäker socialtjänst 
med evidensbaserade insatser som brukarna efterfrågar. 
Socialtjänsten ska vara likvärdig och tillgänglig oavsett var i staden 
man bor. 
  
Den falska ryktesspridning som sker om socialtjänsten i Sverige är 
helt oacceptabel. Socialtjänsten har samtidigt en viktig uppgift att 
jobba folkbildande kring den välfärdsservice som socialtjänsten 
erbjuder, sin roll i samhället och skapa förtroende bland invånarna. 
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Socialtjänsten ska därför utveckla det uppsökande arbetet och finnas 
närmare medborgarna i deras vardag, bland annat ute på förskolor, 
skolor, familjecentraler etc. Mer teambaserade och 
individcentrerade arbetssätt ökar möjligheterna att snabbt komma in 
med insatser. Det är också viktigt att socialsekreterarna alltid ges 
fullt stöd av stadsdelsförvaltningens chefer och säkerhetsansvariga 
när de behöver fatta svåra beslut i komplexa ärenden. Hot, våld och 
trakasserier kan aldrig accepteras. 
  
Alla barn har rätt till goda uppväxtvillkor och inget barn ska behöva 
uppleva våld eller förtryck. I nära samarbete med barn och föräldrar 
ska socialtjänsten säkerställa att barn och unga som riskerar att 
utvecklas ogynnsamt får det skydd och stöd som de behöver. 
Socialtjänsten ska i nära samverkan med socialnämnden och övriga 
aktörer minska risken för att barn och unga dras in i kriminalitet 
samt verka för att fler personer lämnar kriminalitet. Stöd till 
brottsutsatta och vittnen ska utvecklas. 
  
Att stödja föräldrar är en av de viktigaste insatserna som samhället 
kan göra för att undvika att barn utvecklas negativt. Kommunen 
arbetar aktivt med att stödja föräldrar genom föräldrastödsprogram, 
föräldrarådgivning, hembesöksprogram och familjecentraler. 
  
Skolan är den främsta skyddsfaktorn för unga människors liv och 
framtida livschanser och socialtjänsten ska stötta skolans lärande 
uppdrag. Därför måste samverkan mellan skolan, socialtjänsten och 
polisen stärkas för att tidigt identifiera barn i riskzon, följa upp 
orosanmälningar samt stabilisera barns och ungas skolgång. De 
skolsociala teamen spelar en nyckelroll i denna samverkan. Deras 
arbete ska förstärkas med hjälp av statsbidragen på området. 
Stadsdelsnämnderna ska därutöver särskilt följa upp skolresultaten 
hos barn och unga i samhällets vård. 
  
Vi ser mer förvåning och oro på att den rödgröna majoriteten valt 
att helt stryka alla formuleringar i budget om snabb reaktion när 
unga begår sitt första brott. Liberalerna menar tvärtom att 
allvarssamtalen inom 48 timmar ska finnas kvar och utvecklas. Dels 
behöver polisens medverkan i samtalen förbättras, men vi ser också 
fördelar med att föräldrarådgivare och fältassistenter involveras. 
  
För att öka den vuxna närvaron och tryggheten i de miljöer där 
ungdomar vistas finns fältassistenter som genom uppsökande 
verksamhet tidigt fångar upp och förhindrar att ungdomar söker sig 
till miljöer präglade av missbruk och kriminalitet. Det är viktigt att 
det uppsökande arbetet sker i nära samarbete med skola, 
föreningsliv, polis, näringsliv och civilsamhället. 
  
Kommunen har det yttersta ansvaret för att personer med 
missbruksproblem får den hjälp och vård som de behöver för att 
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komma ifrån missbruket. Socialtjänsten har ett stort ansvar för att 
motverka hemlöshet. I det förebyggande arbetet ingår 
vräkningsförebyggande arbete i samverkan med övriga aktörer. 
  
Personer med psykisk funktionsnedsättning ska få stöd med att 
utifrån sina förutsättningar delta i samhällets gemenskap samt ha ett 
arbete att gå till. Samverkan med psykiatrin är viktig för att på bästa 
sätt tillgodose den enskildes behov av stöd och insatser. Därför ska 
det pågående utvecklingsarbetet med Region Stockholm och 
Storsthlm utifrån Lagen om samverkan vid utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård fortsätta. 
  
Stockholm ska vara en jämställd stad där ingen begränsas på grund 
av sitt kön och där alla ska ha makten över sina egna liv. Våld i nära 
relationer och hedersrelaterat våld och förtryck ska motverkas och 
våldsutsatta ska få det skydd och stöd som de behöver. De som har 
blivit tvungna att bryta med sin familj ska få stöd och hjälp att 
skaffa sig ett nytt nätverk och ett nytt liv efter en placering på 
skyddat boende. Kommunen har en skyldighet att stötta 
brottsutsatta, och då särskilt vuxna och barn som är eller har varit 
utsatta för våld av närstående eller övergrepp i rättssak. Att förändra 
beteendet hos våldsutövare är viktigt för att förebygga våld i nära 
relation och hedersrelaterat våld och förtryck och kommunen har en 
skyldighet att verka för att den som utsätter eller har utsatt en 
närstående för våld eller andra övergrepp ska ändra sitt beteende. 
  
Att majoriteten avskaffar skyddsfonden innebär att 13 miljoner 
kronor mindre tillfaller de utsatta stadsdelarna för att kunna fatta de 
beslut om omhändertaganden och placering som ibland krävs. Vi 
återställer Skyddsfonden på 35 mnkr som den rödgröna majoriteten 
avskaffar och lägger ytterligare 15 mnkr på ökade 
placeringskostnader för att kunna skydda både barn och samhälle 
från unga med extremt våldsamt beteende. 
  
En viktig uppgift för socialtjänsten är att tillsammans med 
civilsamhället, goda krafter och andra myndigheter verka för att 
stärka förtroendet. Hos vissa grupper finns en utbredd misstro mot 
socialtjänsten, vilket gör att familjer inte söker hjälp när de borde, 
och att barn, unga och föräldrar inte får det stöd de har rätt till. 
Detta är ett samhällsproblem som måste tas på större allvar och 
bemötas mer systematiskt utifrån den lokala situationen, med hjälp 
av personer och kanaler som medborgarna litar på. 
  
För att kunna möta och hjälpa dem som behöver stöd från 
socialtjänsten måste medarbetarna ges en bra arbetsmiljö och goda 
förutsättningar att utföra sitt arbete. Staden ska fortsätta arbeta i 
enlighet handlingsplanen för socialsekreterare och 
biståndsbedömare. Hot och våld mot socialtjänstens medarbetare 
ska alltid tas på största allvar. 
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Stadsmiljöverksamhet 
Stadsdelsnämnderna ska arbeta för parker, natur- och kulturreservat 
och naturområden med hög kvalitet och ökad biologisk mångfald 
samt förbättrade förutsättningar för vistelse, gående och cyklister. 
Den gemensamma stadsmiljön ska vara välskött, tillgänglig och 
trygg i hela Stockholm. I takt med att staden växer ökar användning 
av grönområden och parker, vilket ställer högre krav på 
stadsdelsnämndernas skötsel och underhåll. 
  
Tillgänglighetsfrågorna ska genomsyra verksamhetsplaneringen och 
vara en naturlig del i det dagliga arbetet. Stadsdelarnas 
trygghetsarbete skall vara högt prioriterat, med aktiv 
platssamverkan med andra aktörer. 
  
Stadsmiljöverksamheten spelar stor roll för medborgarnas 
upplevelse av närmiljön och det lokala perspektivet skall tillvaras i 
stadsdelsnämndernas dagliga arbete. Utveckling av stadsdelen skall 
ske i nära samarbete med andra nämnder. 
  
Ekonomiskt bistånd 
I Liberalernas Stockholm får alla stockholmare den hjälp som 
behövs för att kunna stå på egna ben och leva ett självständigt liv. 
Stadsdelsnämnderna ska genom individuellt utformade insatser ge 
personer med ekonomiskt bistånd stöd att bli självförsörjande. 
Insatserna ska syfta till att hjälpa personer att snabbt nå egen 
försörjning för att undvika långvarigt behov av bistånd. 
  
All utredning inom ekonomiskt bistånd, liksom bedömning och 
tillgång till insatser, ska ske med hög rättssäkerhet och utifrån 
likabehandlingsprincipen. Arbetet ska vara snabbt och effektivt med 
regelbundna avstämningar, samt grunda sig på tillit och respekt för 
människors självbestämmande och integritet. Barns behov och 
situation ska särskilt uppmärksammas. Arbetet ska ske i nära 
samverkan med stadens arbetsmarknadsverksamheter. Samtliga 
stadsdelsnämnder ska använda evidensbaserade instrument. 
Systematiska välfärdsbrott ska motverkas. 
  
Det är viktigt att arbetet mot felaktiga utbetalningar och fusk 
fortsätter. Risken är annars att resurser tas från de som allra mest 
behöver dem och istället går till att finansiera organiserad 
brottslighet. 
  
Arbetsmarknadsåtgärder 
Jobbtorg Stockholm fortsätter att vara huvudarenan för stadens 
arbetsmarknadsåtgärder, medan socialtjänsten i stadsdelarna hjälper 
individer med arbetsförberedande åtgärder. 
  

Sida 21 (44)



 
 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2023 
 

2023-01-25 

Många utrikesfödda kvinnor nås inte av samhällets 
integrationsinsatser. Det kan inte vara så att arbetsmarknadsåtgärder 
systematiskt nyttjas av män i större utsträckning och att kvinnor inte 
kommer i arbete eller egenförsörjning. Därför ska stadsdelarna 
särskilt fokusera på att stärka arbetet med insatser riktade mot 
kvinnor så att de får del av samhällets stöd. 
  
Stadsdelsnämndernas huvuduppgift är att i enlighet med stadens 
strategi för ar-betsmarknadsinsatser stötta personer med social 
problematik, fysisk och/eller psykisk ohälsa och erbjuda dem 
individuellt utformat stöd i syfte att höja aktivitetsnivån, stärka 
hälsan, motivera och förbereda inför en arbetsmarknadsinsats. 
  
Stadsdelarna har också en viktig uppgift att tillhandahålla feriejobb 
för stadens ungdomar. Feriejobb ger en första lön, referenser och en 
första kontakt med arbetsmarknaden. Arbete för ungdomar är också 
en viktig trygghets- och integrationsskapande åtgärd. För att fler 
ungdomar ska få en meningsfull fritid vill Liberalerna att det ska bli 
möjligt att få feriejobb även på helgerna. Den vägledande principen 
för feriejobben är att de ska vara meningsfulla och ge viktiga 
erfarenheter inför ett kommande arbetsliv". 
  
  
Reservation 2 
Reservation anmäldes av Kim Ekblom till förmån för eget förslag: 
  
"Förslag till beslut 

1. Att avslå förvaltningens förslag till verksamhetsplan och 
budget 2023 

2. Att återkomma med ett förslag till verksamhetsplan och 
budget utifrån Centerpartiets reservation i 
kommunfullmäktige 

3. Att därutöver anföra följande 
  

Centerpartiet har lämnat ett eget förslag till budget för Stockholms 
stad kommande år. I vår budgetreservation i kommunfullmäktige 
finns bland annat en omfattande satsning på ytterstaden, ökade 
idrottsinvesteringar och en rad konkreta åtgärder för att Stockholm 
ska visa vägen inom miljö- och klimatområdet, inklusive mer 
resurser till skötsel av parker och grönområden och mer svensk mat 
på tallriken. 
  
Vänsterstyrets budget för 2023 präglas av ideologiskt motiverade 
återtaganden av uppskattade välfärdsverksamheter i egen regi, 
ofinansierade satsningar som riskerar att bli tomtebloss och en 
miljöpolitik utan konkreta åtgärder och tillräckligt skarpa 
målsättningar. 
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Stockholm ska vara en öppen stad med plats för nya stockholmare. 
Att människor från olika delar av världen ska få bosätta sig i 
Stockholm är en självklarhet, oavsett om det handlar om att fly 
undan konflikter och förtryck eller att söka lycka, familj och arbete. 
Vi står vid de svagas sida, alla människor lika rätt och lika värde är 
viktiga värderingar och att C vill främja humanism, 
medmänsklighet och inkludering. 
  
Centerpartiet är ett grönt, liberalt parti som vill skapa lika villkor för 
alla människor i hela Stockholm, i innerstaden och i förorter. Vår 
politik får fler i jobb och sänker skatter. Vi försvarar den liberala 
demokratin och humanistiska värderingar mot främlingsfientlighet 
och rasism och vill ge kraft åt varje människor. 
  
Stadsdelsnämnderna har genom medborgarkontoren och lokala 
föreningar ett viktigt ansvar för integration. Både civilsamhället och 
näringslivet har under lång tid saknats i Sveriges integrationspolitik. 
Under den gångna mandatperioden har Integrationspakten haft som 
mål att staden ska samarbeta med föreningar, företag och andra som 
vill bidra till bättre integration. I Järva finns det så många 
engagerade personer, engagerade mammor och pappor, engagerade 
civilsamhällesorganisationer som vill bidra till att lösa 
samhällsutmaningarna. 
  
Det är dags att gå längre och ge mer ansvar för integrationspolitiken 
till de som vill och kan vara en brygga in i det svenska samhället. 
Integrationsprojekt ska involvera både utrikesfödda och etablerade 
stockholmare. 
  
Klimatet är en ödesfråga som kräver kraftfulla åtgärder och hållbara 
reformer. Runt om i världen ser vi redan den globala 
uppvärmningens konsekvenser. Det är helt nödvändigt att minska 
de klimatpåverkande utsläppen. Det kräver att politiken tar modiga 
beslut, prioriterar det som verkligen ger resultat och sätter 
miljöfrågan högst på agendan. Exempelvis minskad klimatpåverkan 
genom matupphandling, utökade våtmarker för biologisk mångfald 
och bromsa klimatförändringarna, tredubblad solenergiproduktion 
under mandatperioden. Stockholmarna älskar sina grönområden 
både för rekreation och för motion. Centerpartiet vill förena 
storstadens puls med gröna, rofyllda miljöer. Därför vill vi slå vakt 
om grönområden och den stadsnära naturen. Stockholm ska vara en 
stad som är ett levande ekosystem. 
  
Centerpartiet vill: 

 Främja fler laddstationer i Järva så som i hela staden 
 Främja klimatsmarta måltider i förskolor, skolor och 

äldreboende 
 Främja fossilfria tjänstebilar för Stockholm stads 

verksamheter i Järva 
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 Att ställa klimatkrav i alla upphandlingar där det fungerar 
och när det är möjligt 

 Ställa högre krav på energieffektivisering av byggnader vid 
nybyggnation eller större renoveringar i Järvaområdet 

 Att det ska vara lättare för privatpersoner, 
bostadsrättsföreningar, fastighetsägare och företag att 
investera i solpaneler och gröna tak genom att minska 
regelhinder 

 Att Stockholms stad bidrar till smarta elnät och ett mål om 
100 procent förnybar Energiproduktion 

 Att Stockholms stad ökar sina satsningar på minusutsläpp 
för att möjliggöra en klimatpositiv stad 

 Införa målet om 3-30-300 för att öka antalet träd i 
Stockholm som innebär att alla stockholmare ska kunna se 
minst tre träd från sitt hem, sin skola och sin arbetsplats, 
stadskvarter ska ha minst 30 procent trädkrontäckningsgrad, 
och stockholmarna ska ha som längst 300 meter till ett 
grönområde. 

 Värna stadens parker och grönområden och mer resurser till 
skötsel, bland annat med målet att dubblera antalet träd i 
staden 
  

Centerpartiet är ett parti med rötterna i landsbygden så vi vet att 
stad och land måste gå hand i hand. Vi vet att landsbygden mår bra 
av att städerna växer och att städer mår bra om landsbygden får 
blomstra. De gröna näringarna förser staden med mat, förnybar 
energi och byggnadsmaterial. Centerpartiet kämpar för hållbar mat 
som är sund och säker. Vi vill att Stockholms stad serverar en ökad 
andel närproducerad och ekologisk mat som är fri från skadliga 
kemikalier och tillsatser på våra skolor och till våra äldre. 
  
Trygghet  
Stadsdelsnämnderna har en central roll i stadens trygghetsarbete och 
ska prioritera och lokalt leda arbetet med att nå målet om att inte ha 
något särskilt utsatt eller utsatt område inom Stockholms stad. 
Stödinsatser till barn och unga ska komma in direkt när det finns 
misstanke om att de riskerar att hamna i kriminalitet och stöd till 
föräldrarna ska erbjudas. Det ska finnas lokala förebilder och 
attraktiva alternativ till kriminalitet. En kombination av akuta 
insatser som stoppar det dödliga våldet nu och långsiktiga 
systemförändrande utvecklingsprocesser är avgörande för att få 
bukt med de problem som finns. Arbetet måste vara uthålligt och 
sträcka sig längre än en mandatperiod. 
  
Inkludering genom jobbmöjligheter för personer som står långt från 
arbetsmarknaden, satsningar för skolan och fritidsgårdar som skapar 
framtidsmöjligheter för ungdomarna. C vill därför satsa på tidiga 
insatser i skolan, ungdomsgårdar och idrott, Att fler unga, kvinnor 
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och nyanlända ska ha möjlighet att komma in på arbetsmarknaden, 
det är detta som kan bryta segregationen och ungdomskriminalitet. 
  
Centerpartiet vill staka ut en hoppfull väg framåt för ett Stockholm 
som håller ihop. Det är vår politik som ger de bästa 
förutsättningarna att göra visionen om det öppna, företagsamma, 
gröna, trygga och innovativa Stockholm till verklighet. 
  
Centerpartiet vill göra följande satsningar:  

 Ytterstadssatsning – 10 mdkr 2023–2027 i följande punkter:  
o Rusta upp eftersatta bostadsområden. Reviderad 

översiktsplan där staden byggs ihop och där 
segregation motverkas genom fler naturliga 
mötesplatser samt en mix av boendeformer och 
lägenhetsstorlekar. 

o Tillgängliggöra grönområden, upprustning av lokala 
centrum och investeringar i stadsmiljön. 

o Påbörja bygget av Järva Stadspark och utbyggnad av 
tvärbana mellan Kista och Vällingby. 

o Samarbete med civilsamhälle och nära samverkan 
mellan skola, socialtjänst och polis. 

o Utökat och tidigt förebyggande arbete avseende både 
barn och föräldrar. o Kunskapsresultat i fokus för att 
fortsätta öka andelen elever som klarar skolan. 

o Fördubbla stadens sociala investeringsfond till 400 
mnkr per år till 2027 
  

 Nolltaxa tidsbegränsade bygglov för uteserveringar 
 Satsar 5 mkr för ökad byggnadstakt 
 Fler överkomliga bostäder med rimliga hyror genom 

andelskrav på billiga bostäder vid markanvisning 
 Tillsammans med kommunstyrelsen revidera 

markanvisningspolicyn i syfte att markanvisa en betydande 
andel bostäder för billigare boende och i samband med detta 
ta ut lägre pris för byggrätterna 

 Arbeta fram en överdäckningsstrategi i syfte att överdäcka 
stadens spår- och trafikleder med bostäder 

 Arbeta fram en strategi i syfte att verka för högre byggnader, 
och att i samband med detta föreslå regelförenklingar som 
möjliggör högre byggnader 

 Utreda och genomföra en upprustning av Valhallavägen och 
Narvavägen för tryggare och säkrare gång- och cykelvägar, 
gräva ned parkeringsplatser samt fylla gaturummet med mer 
kultur, spontanidrott, odling och pop-up verksamheter och 
caféer i alléer 

 Tillse att det finns minst en bastuflotte i varje stadsdel, verka 
för fler badstegar och klippbad, göra räddningsstegar även 
till badstegar samt anlägga fler strandbad i hela Stockholm 
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 Införa 3-30-300-regeln som norm i Stockholms 
stadsplanering för att alla stockholmare ska ha nära till träd 
och grönområden (se 3 träd från sitt fönster, 30% 
krontäckningsgrad i varje område, max 300m till 
grönområde) 

 Underlätta för fler att hyra ut en del av sin bostad eller en 
tillbyggnad på tomten 

  
Trafik:  

 Mål om att alla parkeringsplatser i Stockholm ska ha 
laddmöjlighet senast 2030. 

 Utbyggd infrastruktur och säker framkomlighet för cykel, 
kollektivtrafik, gångtrafikanter. C vill verka för att 
tvärbanan förlängs med en ny sträckning från Kista, genom 
Tensta och Rinkeby, och slutligen till Vällingby, i samarbete 
med Region Stockholm och andra berörda aktörer. 

  
Förskola, barn och fritid  
Det måste finnas en stor valfrihet i barnomsorgen och bra 
information om valmöjligheterna så att det blir lättare att välja en 
förskola som passar familjen och barnet bäst. Flera och småskaliga 
alternativ berikar utbudet av förskola i staden. 
  
Vi vill stärka personalen i förskolan i Järva. Fler barnskötare ska 
kunna vidareutbilda sig till förskollärare. Förskolans personal ska få 
större inflytande över lokaler och förskolegårdar. Alla stadens 
förskolor ska ha tillgång till social- och specialpedagogisk 
kompetens. 
  
Särskilt viktigt är att öka inskrivningsgraden i förskola och 
därigenom kan fler utrikesfödda kvinnor komma i arbete. Vi satsar 
på fler introduktionsförskolor och har särskilda uppdrag om att 
uppmuntra fler pappor att vara föräldralediga, exempelvis genom 
riktad öppen förskola. 
  
För att alla barn ska lära sig om matens väg från jord till bord ska 
förskolorna ha tillgång till egna odlingslotter. Andelen 
närproducerad mat och viltkött ska öka, det gynnar både barnen och 
en god livsmedelsproduktion och högre självförsörjningsgrad i 
Stockholmsregionen. Inflationen har dessutom drivit upp 
matpriserna. Därför satsar vi 5 miljoner på förstärkt 
matupphandling av svenskt ursprung och mer viltkött inom 
förskolan – en förstärkning av livsmedelsbudgeten på 10%. 
  
Fritid:  
Sommarkolloverksamheten har svårt att nå de barn som behöver 
den mest. Söktrycket från Södermalm är mångdubbelt högre än från 
t.ex. Rinkeby-Kista. En omfördelning av tilldelade kolloplatser 
kommer att ske till förmån för ytterstaden. Men för föräldrar utan 
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egen kolloerfarenhet kan det kännas främmande att deras barn 
deltar i sådan verksamhet. För att locka fler barn från familjer utan 
kolloerfarenhet vill vi låta dem bekanta sig med verksamheten 
genom familjekollo och prova på-kollo. 
  
Arbetsmarknad: 
Vi vet att det är i växande företag som nya jobb skapas. Majoriteten 
tror, precis som förra mandatperioden de styrde, att det går lika bra 
om staden skapar egna visstidsanställningar till de som står utanför 
arbetsmarknaden. Utan en näringslivsfrämjande politik generellt så 
blir det inga nya jobb. Vi vill bland annat införa näringslivsråd i alla 
stadsdelar för att ha nära dialog och samverkan med företag. 
  
Men för de som faktiskt har hamnat mellan stolarna, vilket är lätt 
hänt i byråkratins Sverige, eller behöver stöd för att kunna stå till 
arbetsmarknadens förfogande och komma i arbete, ska stadens 
Jobbtorg vara effektivt och arbeta individuellt med kortaste vägen 
till jobb för alla. 
  
Centerpartiet vill: 

 Dubblerade resurser för insatser till kvinnor som står långt 
från arbetsmarknaden. 

 Fler stadsdelsmammor – det är dels en arbetsmarknadsinsats 
i sig och dels viktigt arbete för att nå kvinnor (och män) som 
står långt från arbete. Fler introduktionsförskolor och riktat 
dit de behövs. I Centerpartiets budgetreservation satsas 7 
miljoner mer på detta och i just de stadsdelar där det faktiskt 
finns stort utanförskap så som i Järva, istället för som 
majoriteten lika mkt i innerstan som i ytterstaden. 

 Stärka samarbetet med näringslivet inom både jobbtorg och 
komvux. Det är avgörande för Stockholms tillväxt och för 
att fler ska få jobb att de som står utan arbete söker de 
utbildningar som faktiskt leder till jobb, samt att 
utbildningarna innehåller det som krävs av de som ska 
anställa. 

 Reformera SFI med fler yrkespaket och utvecklad 
yrkesvägledning som leder till jobb. 

 Att ställa sysselssättningskrav i upphandlingar där det 
fungerar och när det är möjligt för att skapa jobb för 
personer som står utanför arbetsmarknaden. 

 Samarbete med civilsamhället i arbetsmarknadsinsatsern – 
till exempel som vi gjorde under förra mandatperioden när 
vi upphandlade Stadsmissionen och Yalla Rinkeby för 
arbetsträning. 

 Att skapa fler möjligheter för sommarjobb för ungdomarna i 
Järva". 
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Särskilt uttalande  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 
 
"Särskilt uttalande 
Verksamhetsplanen som föreslås till antagande bygger på 
majoritetens stadshusbudget. Den innehåller en del inriktningar som 
vi anser är positiva. Men det finns även budgeterade prioriteringar 
som vi inte ställer oss bakom. Därmed avser vi att avstå från att 
delta i beslutet". 
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2023/13-1 (Godkänd - R 1) Verksamhetsplan och budget 
2023 

 ST 2023/13-2 Bilaga 1 - Verksamhetsplan 2023 Spånga-
Tensta stadsdelsnämnd 

 ST 2023/13-3 Bilaga 2 - Kompetensförsörjningsplan 2023 
 ST 2023/13-4 Bilaga 3 - Plan för upphandling 2023 
 ST 2023/13-5 Bilaga 4 - Lägesbild Järva 2023 lokal 

samverkansöverenskommelse med polisen 
 ST 2023/13-6 Bilaga 5 - Statusrapport lokal 

samverkansöverenskommelse med polisen 
 ST 2023/13-7 Bilaga 6 - Ansökan 

kompetensutvecklingsmedel avseende Hemtjänst - 
Språkutveckling inom äldreomsorgen  

 ST 2023/13-8 Bilaga 7 - Ansökan 
kompetensutvecklingsmedel avseende Beställarenhet 
funktionsnedsättning och psykisk ohälsa - Psykisk ohälsa 

 ST 2023/13-9 Bilaga 8 - Ansökan 
kompetensutvecklingsmedel avseende Boendestöd - 
Utbildning i Ett självständigt liv  

 ST 2023/13-10 Bilaga 9 - stem för intern kontroll  
 ST 2023/13-11 Bilaga 10 - Väsentlighets- och riskanalys 

samt internkontrollplan 
 ST 2023/13-12 Bilaga 11 - Handlingsplan våldsbejakande 

extremism  
 ST 2023/13-13 Bilaga 12 Blankettset Sdn 03 VP 2023 
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§ 5 
Överenskommelser om idéburet offentligt partnerskap 
(IOP) 2023  
ST 2022/742 
 

Beslut  
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd uppdrar åt 

stadsdelsdirektören att teckna överenskommelse om ett 
idéburet, offentligt partnerskap med Spånga 
Blåbandsförening för perioden 2023-03-01 – 2023-12-31. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beviljar Spånga 
Blåbandsförening bidrag om 325 000 kr för perioden 2023-
03-01 – 2023-12-31. 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd uppdrar åt 
stadsdelsdirektören att teckna överenskommelse om ett 
idéburet, offentligt partnerskap med föreningen 
Kvinnocenter i Tensta-Hjulsta för perioden 2023-03-02 – 
2023-12-31. 

4. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beviljar föreningen 
Kvinnocenter i Tensta-Hjulsta bidrag om 304 167 kr för 
perioden 2023-03-02 – 2023-12-31. 

5. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd uppdrar åt 
stadsdelsdirektören att teckna överenskommelse om ett 
idéburet, offentligt partnerskap med Verdandi Tensta för 
2023. 

6. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beviljar Verdandi Tensta 
bidrag om 845 000 kr för 2023. 

7. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd uppdrar åt 
stadsdelsdirektören att teckna överenskommelse om ett 
idéburet, offentligt partnerskap med Föreningen Grannstöd 
Spånga-Tensta för december 2023. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet rör hantering av de överenskommelser om idéburna, 
offentliga partnerskap som löper ut 2022/2023 satt i relation till den 
beslutade sammanläggningen av Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnder. Förvaltningen föreslår att nämnden ger 
stadsdelsdirektören i uppdrag att teckna nya överenskommelser med 
likalydande innehåll som gällt i tidigare överenskommelser. Dessa 
överenskommelser ska löpa fram till och med 2023 och ger på så 
sätt Järva stadsdelsnämnd och förvaltning möjlighet att göra en 
samlad översyn av IOP samtidigt som viktig verksamhet i 
föreningarna inte hotas av nedläggning. 
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Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2022/742-8 (Godkänd - R 1) Överenskommelser om IOP 
2023 

 ST 2022/742-7 Överenskommelse om ett idéburet offentligt 
partnerskap Spånga blåband 

 ST 2022/742-4 Överenskommelse om ett idéburet offentligt 
partnerskap Verdandi 

 ST 2022/742-5 Överenskommelse om ett idéburet offentligt 
partnerskap Grannstöd 

 ST 2022/742-6 Överenskommelse om ett idéburet offentligt 
partnerskap Tensta-Hjulsta kvinnocenter 
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§ 6 
Skrivelse från Synskadades Riksförbund - 
Hemtjänstpersonal behöver goda kunskaper  
ST 2022/725 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I inkommen skrivelse efterfrågas dialog i frågor om: 
 
Att kommunen och utförarna tar sitt ansvar och ser till att 
hemtjänstpersonalen vid behov får utbildning så att de kan 
kommunicera på god svenska, och att man också vid behov kan få 
hjälpen på sitt hemspråk. 
 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 
 
"Särskilt uttalande 
Sverigedemokraterna håller med Synskadades Riksförbund om att 
personal i hemtjänsten måste ha goda kunskaper i svenska. Det får 
helt enkelt inte förekomma missförstånd mellan brukare och 
hemtjänstpersonal på grund av bristande språkkunskaper. Höga krav 
ska ställas på språkkunskaper vid nyrekrytering. Samtidigt som 
befintlig personal ska fortbilda sig för att höja sin språknivå". 
  
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2022/725-2 (Godkänd - R 1) Synskadades Riksförbund - 
Hemtjänstpersonal behöver goda kunskaper 

 ST 2022/725-1 Skrivelse från Synskadades Riksförbund - 
Hemtjänstpersonal behöver goda kunskaper 
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§ 7 
Skrivelse från Synskadades Riksförbund - 
Åldersdiskriminering i tilldelningen av ledsagartimmar  
ST 2022/726 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inkommen skrivelse från Synskadades Riksförbund Stockholms 
stad till Spånga-Tensta stadsdelsnämnd den 17 november 2022. I 
skrivelsen efterfrågas dialog i frågor om: 
 
Att behovet av ledsagarservice bedöms lika i kommunen, oavsett 
ålder eller var man bor. 
 
Att kommunen upprättar rutiner så att kommunfullmäktiges 
riktlinjer följs, så att en ledsagarservice som tillförsäkrar goda 
levnadsvillkor för synskadade tillämpas i hela kommunen. 
 
Socialtjänstrapport 2021 visar att det genomsnittliga antalet 
beviljade timmar enligt LSS och SoL varierar sett till samtliga 
stadsdelsnämnder i staden. I socialtjänstrapporten för 2021 anges 
olika anledningar till det såsom demografi, enskildas individuella 
behov samt eventuella domar från förvaltningsdomstolarna. 
 
Förvaltningen kommer utifrån Stockholms stads budget för 2023 
samarbeta med socialnämnden för att säkerställa likställighet av 
ledsagning genom samla och följa statistik över antal ansökningar, 
beslut och avslag avseende ledsagning. 
 
Förvaltningen kommer utifrån gällande riktlinjer och lagstiftning 
fortsatt bedöma ansökningar om ledsagning individuellt utifrån den 
enskildes funktionsnedsättning, livssituation och behov. 
Bedömningar kommer att se olika ut utifrån givna förutsättningar 
och beslut om ledsagatimmar kommer att skilja i antal. 
 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2022/726-2 (Godkänd - R 1) Synskadades Riksförbund - 
Åldersdiskrimintering i tilldelning av ledsagartimmar 
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 ST 2022/726-1 Skrivelse från Synskadades Riksförbund - 
Åldersdiskriminering i tilldelningen av ledsagartimmar 
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§ 8 
Svar på skrivelse gällande trafiksituationen på Cervins 
väg  
ST 2022/748 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att uppmana 

Trafiknämnden att intensifiera parkeringsövervakningen på 
Cervins väg. 

2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att uppmana 
Trafiknämnden att skyndsamt utreda hur framkomligheten, 
säkerheten och parkeringssituationen kan förbättras på 
Cervins väg. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har emottagit en skrivelse från Åsa 
Nilsson Söderström (L) m.fl. om trafiksituationen på Cervins väg i 
Bromsten. I skrivelsen redogörs för hur situationen försämrats 
under det senaste året och att det finns ett stort behov av utökad 
parkeringsövervakning samt utredning hur framkomlighet, säkerhet 
och parkering kan förbättras. Stadsdelsförvaltningen delar 
synpunkterna som inkommit i skrivelsen och föreslår således att 
Trafikkontoret ombesörjer utökad parkeringsövervakning samt att 
utreda hur framkomlighet, säkerhet och parkering kan förbättras. 
 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 
 
"Särskilt uttalande 
Sverigedemokraterna håller med stadsdelsförvaltningen att man 
skyndsamt ska uppmana trafiknämnden att intensifiera 
parkeringsövervakningen på Cervins väg & lika skyndsamt utreda 
hur framkomligheten, säkerheten och parkeringssituationen kan 
förbättras på Cervins väg. Samtidigt vill vi framhålla att problemen 
beror på aktiva beslut fattade av partier ingående i både den nya och 
gamla majoriteten. Beslut måste bygga på faktiska behov och inte 
önsketänkande. Det gäller parkeringsplatser, trafiklösningar och 
annan infrastruktur." 
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Handlingar i ärendet 
 ST 2022/748-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse gällande 

trafiksituationen på Cervins väg 
 ST 2022/748-1 Skrivelse gällande trafiksituationen på 

Cervins väg 
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§ 9 
Svar på skrivelse angående återbetalning av 
föreningsbidrag  
ST 2022/780 
 

Beslut  
Förvaltningen föreslår att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Annika Friberg med flera (M) har inkommit med en skrivelse till 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd med frågor om återkrav och 
återbetalning av föreningsbidrag under 2019-2022. Förvaltningen 
besvarar frågorna i tjänsteutlåtandet och redogör för två beslut om 
återkrav och där föreningen har återbetalat. Förvaltningen redogör 
även för de rutiner som gäller i staden när en faktura inte betalas. 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens svar 
på skrivelsen. 
 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2022/780-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse angående 
återbetalning av föreningsbidrag 

 ST 2022/780-1 Skrivelse angående återbetalning av 
föreningsbidrag 
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§ 10 
Anmälan av kontorsyttrande avseende Förslag till 
upphävande av föreskrifter (SOSFS 2009:6) om 
bedömning om en hälso- och sjukvårdsåtgärd kan 
utföras som egenvård  
ST 2022/683 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar lägga kontorsyttrandet till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 21 juni 2022 beslutade riksdagen att anta en proposition 
gällande stärkt rätt till personlig assistans vid behov av egenvård. 
Utifrån propositionen föreslog regeringen att det ska införas en ny 
lag om egenvård som ska börja gälla från den 1 januari 2023. Av 
lagen framgår bestämmelser som definierar egenvård och 
närliggande begrepp samt vilken hälso- och sjukvårdspersonal som 
kan göra en egenvårdsbedömning. 
Socialstyrelsen föreslår att föreskriften 2009:6 hävs i syfte att skapa 
mer enhetlig definition och tillämpning inom området egen vård för 
hälso- och sjukvård samt socialtjänst. Vidare föreslår 
Socialstyrelsen att i och med att ny lag träder i kraft finns stort 
behov av vägledning för dem som ska göra bedömning av om vård- 
eller behandlingsåtgärd kan utföras av patienten själv eller med 
hjälp av någon annan. 
  
  
 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2022/683-3 (Godkänd - R 1) Anmälan av kontorsyttrande 
avseende förslag till upphävande av föreskrifterna (SOSFS 
2009:6) om bedömningen av om en hälso-och 
sjukvårdsåtgärd kan utföras som egenvård 

 ST 2022/683-2 (Godkänd - R 1) Förslag till upphävande av 
föreskrifter om bedömning om en hälso- och sjukvårdsåtgärd 
kan utföras som egenvård 

 ST 2022/683-1.5 konsekvensutredning 
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§ 11 
Medborgarförslag gällande aktiviteter för seniorer i 
Spånga by  
ST 2022/761 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda inkommet medborgarförslag gällande aktiviteter 
för seniorer i Spånga by. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Medborgarförslag gällande aktiviteter för seniorer i Spånga by. 
 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2022/761-2 (Godkänd - R 1) Anmälan om 
medborgarförslag gällande aktiviteter för seniorer i Spånga 
by 

 ST 2022/761-3 Medborgarförslag gällande aktiviteter för 
seniorer i Spånga by_Bortredigerad 
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§ 12 
Medborgarförslag gällande en plats för aktiviteter för 
seniorer i Tensta  
ST 2022/760 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda inkommit medborgarförslag gällande en plats för 
aktiviteter för seniorer i Tensta. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inkommit medborgarförslag en plats för aktiviteter för seniorer i 
Tensta. 
 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2022/760-2 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
Medborgarförslag gällande en plats för aktiviteter för 
seniorer i Tensta 

 ST 2022/760-3 Medborgarförslag gällande en plats för 
aktiviteter för seniorer i Tensta_Bortredigerad 
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§ 13 
Protokoll för pensionärsrådet  
ST 2022/5 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger protokollen till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 24 oktober 2022 och den 14 november 2022 
anmäls. 
 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2022/5-14 Protokoll nr 8/2022 från Pensionärsrådet 
 ST 2022/5-15 Protokoll nr 9/2022 från Pensionärsrådet 
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§ 14 
Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation  
ST 2022/9 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger tjänstemannabeslutet till 
handlingarna. 
 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2022/9-17 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
tjänstemannabeslut fattade på delegation 
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2023-01-25 

§ 15 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
december 2022  

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger tjänstemannabeslutet till 
handlingarna. 
 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16 
Information, nämndens och förvaltningens frågor  

Beslut  
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan 

av inkomna protokoll med mera, § 16 bilaga 1, till 
handlingarna. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att arvode ska utgå 
för utbildningstillfällena. 

 
  
Ärendet 
I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med mera, § 
16, bilaga 1. 
  
Det är tre utbildningstillfällen för nämnden, vp dragning den 20 
januari 2023, nämndutbildning den 7 februari 2023 och 
nämndutbildning den 16 mars 2023. 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17 
Anmälan av protokoll och domar/beslut  

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger protokollen till handlingarna. 
 
  
Ärendet 
Protokoll från sociala delegationen den 22 december 2022 och den 
12 januari 2023 samt från stadsdelsnämndens slutna del den 15 
december 2022 anmäls. 
  
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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